
  

12.09.2025 “Gıybet” 

ِِبسِْمِِ نِِِالَلّه حْمهَٰ حِيمِِِالرَه  الرَه

ةٍٍِۙ﴿ زه ةٍِلُمه زه ِهُمه يْلٌِلكُِلَِ دههٍُِۙ﴿ ِ﴾١وه دَه عه ِوه الًا ِمه عه مه ِ ﴾٢اهلَهذ۪يِجه

ِِ النَهبِيَُ ِ قهاله ِِِِصلى الله عليه وسلموه يهخْمُشُونه اسٍِ نحُه مِنِْ ارٌِ أهظْفه لههُمِْ وْمٍِ بقِه رْتُِ ره مه بيِِ ِ عُرِجه اِ لهمَه
ِ ِيهأكُْلُونه ءِِالَهذِينه ؤُلًه :ِهه ءِِيهاِجِبْرِيلُ؟ِقهاله ؤُلًه نِْهه هُمْ،ِفهقُلْتُ:ِمه صُدُوره هُمِْوه وُجُوهه

اضِهِمِْ ِفِيِأهعْره يهقهعُونه  .لحُُومهِالنَهاسِ،ِوه

 

Muhterem Müslümanlar! 

Bugünkü hutbemizin konusu, dinimizin kesin olarak 

yasakladığı gıybet hakkındadır. 

Aziz Kardeşlerim!  

Gıybet; bir müminin, kâfirin, malum bir cemaat veya 

bir milletin, duyduklarında hoşlanmayacakları bir 

kusurunu yahut ayıbını yüzüne veya arkasından 

söylemektir. Bu söz, onların vücudunda, ahlâkında, 

ailesinde, işinde, sözünde, hatta elbisesinde, evinde 

veya malında bulunan bir eksiklik olduğunda ve 

söylendiğinde onları üzecekse, bu yapılan şey gıybettir. 

Sevgili Peygamberimiz صلى الله عليه وسلم gıybeti şöyle tarif etmiştir: 

“Gıybet, kardeşini hoşlanmayacağı bir şeyle 

anmandır.” Sahabe, “Söylediğim şey onda varsa ne 

olur?” diye sorunca, Efendimiz صلى الله عليه وسلم şöyle buyurdu: 

“Eğer onda varsa gıybet etmiş olursun. Yoksa iftira 

etmiş olursun.” (Müslim) 

Gıybet yalnızca sözle değil; ima ederek, yazıyla, el 

işaretiyle, hatta taklit ederek de yapılır. Bir kimse 

hakkında “Elhamdülillah biz böyle değiliz” diyerek 

onu kötülemek veya “Çok iyi insan ama şu kusuru 

olmasa” demek de hem gıybettir hem de kibir dir. 

Kıymetli Kardeşlerim! 

Rabbimiz Kur’ân-ı Kerîm’de şöyle buyuruyor: 

Arkadan çekiştiren, ayıp kusur arayan, servet 

toplayan ve onu sayıp duran herkesin vay haline! 

(Humeze 1-2) 

Efendimiz صلى الله عليه وسلم buyuruldu ki: Miraca çıkarıldığımda, 

bakırdan tırnaklarıyla yüzlerini ve göğüslerini 

tırmalayan kimseler gördüm. "Bunlar kim" dedim. 

Cebrail aleyhisselam, "Gıybet ederek insanların 

etini yiyen, şahsiyetlerini zedeleyen 

kimselerdir" dedi.  (Ebu Davud) 

Yine Efendimiz صلى الله عليه وسلم buyuruldu ki: "Bir kimse yanında 

hakarete maruz kalan bir mümine gücü yettiği 

halde yardım etmezse, Allah o kimseyi kıyâmet 

gününde insanların önünde rezil eder." (Camiu’s-

Sağîr, hadis no: 8489) 

Aziz Müminler!  

Gıybet, insanların arasına kin ve nefret tohumları eker, 

kardeşliği zedeler, yapılan iyilikleri yok eder. Gıybet 

eden, kendi sevaplarını gıybet ettiği kimseye vermek 

zorunda kalır. 

O halde geliniz, dilimizi bu büyük günahtan koruyalım. 

Başkalarının ayıbını konuşmak yerine, kendi 

kusurlarımızla meşgul olalım. Unutmayalım ki, her 

mümin diğer bir mümin kardeşinin onur ve haysiyetini 

korumak zorundadır. 

Hutbemizi Efendimiz  صلى الله عليه وسلم’in şu hadisiyle bitiriyorum: 

“Bir kimsenin yanında din kardeşi gıybet edilir de 

yardıma muktedirken ona yardım etmezse, Allah 

Teâlâ o kimseyi dünya ve ahirette rezil eder.” (İbni 

Ebid-dünya) 

 


